

“(v) A person who has established to Council's satisfaction that he has completed the following period of practical experience in actuarial work acceptable to Council shall be deemed to meet requirement (e):

one year for a person who applies for membership in 1981;

two years for a person who applies for membership in 1982;

three years for a person who applies for membership in 1983 and later.”

Note: The effect is to phase in a three-year experience requirement over a three-year period.

2. Amend paragraph (ii) of by-law 4 to read as follows:

“Any person who makes written application to the Council for membership in the Institute shall, if residing in Canada and meeting requirements (a), (d) and (e), or if residing outside of Canada and meeting requirements (a), (c), (d), and (e), become a member of the Institute upon approval of such application by the Council and receipt by the Institute within the period of three months commencing on the date of such application of an admission fee of the amount determined by Council.”

Note: The only amendment to paragraph (ii) is the addition of the underlined words.

3. Repeal paragraph (iii) of by-law 4.

“(v) Sera réputée répondre à la condition (e) la personne qui démontre, à la satisfaction du Conseil, qu'elle possède une expérience actuarielle considérée pertinente par le Conseil et acquise durant:

un an, pour la personne demandant son admission en 1981;

deux ans, pour la personne demandant son admission en 1982;

trois ans, pour celle demandant son admission en 1983 ou subséquentment.”

Remarque: Le but est l'introduction progressive d'une condition de trois ans d'expérience, sur une période équivalente.

2. Amender le paragraphe (ii) du règlement 4 pour qu'il se lise comme suit:

“Toute personne qui le demande par écrit au Conseil devient membre de l'Institut lorsque le Conseil approuve cette demande et que l'Institut reçoit, dans les trois mois qui la suivent, le versement des frais d'admission déterminés par le Conseil, pourvu que cette personne remplisse les conditions (a), (d) et (e), si elle réside au Canada, ou les conditions (a), (c), (d) et (e), si elle réside hors du Canada.”

Remarque: Les amendements au paragraphe (ii) sont soulignés.

3. Retrait du paragraphe (iii) du règlement 4.

Note: Under paragraph (iii) of by-law 4 as it currently exists, students who meet requirements (a) and (d) automatically become members; they do not need to make formal application. With the implementation of an experience requirement, it will be necessary to require students to furnish information to demonstrate that they have satisfied the experience requirement before they can become members. As a result, an application for membership will also have to be required from students and paragraph (iii) of by-law 4 can be repealed.

II. Proposed Guidelines to be used by Council in Determining if "Practical Experience in Actuarial Work is 'Acceptable'"

Note: These guidelines will be revised as necessary by Council as experience in their application develops.

1. Experience should be in the last five years.
2. Experience may be obtained either before or after meeting requirement (a) (i.e., before or after completing the actuarial examinations).
3. To be acceptable, actuarial work should normally be done in an insurance company, a consulting office, a government department of insurance, or a pension commission. Actuarial research or teaching of actuarial science at university will be acceptable as practical experience for a period of time not exceeding one half the total time required.
4. Except in special circumstances, the experience must relate to actuarial work performed under the general supervision of a qualified actuary but the immediate supervisor need not be an actuary. The qualified actuary need not be on the employer's staff but could be a consultant retained by the employer.

Remarque: En vertu de ce paragraphe, tel qu'il existe actuellement, les étudiants remplissant les conditions (a) et (d) deviennent membres automatiquement; ils n'ont pas à présenter de demande officielle. Avec la mise en vigueur de l'expérience comme condition d'admission, il faudra demander aux étudiants de fournir des renseignements prouvant qu'ils remplissent cette condition avant de pouvoir devenir membres. En conséquence, il faudra exiger aussi des étudiants une demande d'admission. Le paragraphe (iii) du règlement 4 doit donc être retiré.

II. Directives proposées au Conseil pour déterminer la pertinence de "l'expérience actuarielle pratique"

Remarque: Le Conseil révisera ces directives selon les besoins, à la lumière des difficultés rencontrées, s'il en est, lors de leur application.

1. L'expérience devrait avoir été acquise au cours des cinq dernières années.
2. L'expérience peut être prise avant que le candidat ne remplisse la condition (a), ou après (c.-à-d. avant ou après la réussite des examens d'actuaire).
3. L'expérience actuarielle pertinente sera normalement acquise dans une compagnie d'assurances, un bureau d'actuaire-conseils, un ministère des assurances, ou une commission des régimes de retraite. La recherche ou l'enseignement en actuariat à l'université constituera une expérience pratique pertinente jusqu'à concurrence de la moitié de la période exigée.
4. Sauf circonstances particulières, l'expérience doit avoir trait à un travail d'actuariat effectué sous la surveillance générale d'un actuaire reconnu, sans que ce dernier soit obligatoirement le supérieur immédiat. Il n'est pas nécessaire que l'actuaire reconnu fasse partie du personnel de l'employeur; il peut s'agir d'un actuaire-conseil dont l'employeur a retenu les services.

5. Experience in regard to actuarial work not performed under the supervision of a qualified actuary will be acceptable only if Council is satisfied that there are legitimate reasons why the work could not have been performed under the supervision of a qualified actuary (e.g., a casualty company that has never employed actuaries or actuarial students). In such circumstances, the onus will be on the person to satisfy Council as to the applicability of his work.

6. In regard to experience obtained in Canada, for purposes of 4. and 5. above, an actuary will be considered to be a "qualified actuary" only if he is an FCIA. In regard to experience obtained in foreign countries, an actuary will be considered to be a "qualified actuary" only if he is an FSA, FCAS, FIA, FFA, or has a designation that is deemed by Council to be equivalent.

III. Proposed Administrative Procedures.

On applying for membership, applicants will be asked to:

1. describe their practical experience in actuarial work;
2. indicate the name of the qualified actuary under whose supervision the work has been done (if more than one was involved, the applicant will be asked to give the name of each and the dates concerned);
3. request that the qualified actuary under whose supervision the work has been done (or under whose supervision the applicant most recently worked if the applicant is not working at the time of filing the application) sign a statement to the effect that he agrees with the description of the work done under his general supervision.

5. L'expérience ayant trait à un travail d'actuariat exécuté sans la surveillance d'un actuaire reconnu ne sera acceptable que si l'on démontre au Conseil que les raisons pour lesquelles le travail ne pouvait s'effectuer sous la surveillance d'un actuaire reconnu sont légitimes (ex.: les compagnies d'assurances IARD qui n'ont jamais engagé d'actuaire ou d'étudiant en actuariat). En pareil cas, il appartiendra au candidat de convaincre le Conseil de la pertinence de son travail.

6. En ce qui a trait à l'expérience acquise au Canada, aux fins des points 4 et 5 qui précèdent, l'actuaire ne sera considéré comme "reconnu" que s'il est fellow de l'Institut (FICA). Pour ce qui est de l'expérience acquise en pays étranger, seule sera "reconnu" la personne ayant un diplôme de FSA, FCAS, FIA ou FFA, ou un autre diplôme considéré équivalent, à cette fin, par le Conseil.

III. Modalités administratives proposées

Tout candidat à l'admission se verra demander:

1. de décrire son expérience actuarielle pratique;
2. d'indiquer le nom de l'actuaire reconnu sous la surveillance duquel le travail s'est effectué (s'il y en a eu plus d'un, le candidat devra donner le nom de chacun et les dates correspondantes);
3. d'obtenir de l'actuaire reconnu qui a surveillé l'exécution du travail (ou sous la surveillance duquel le candidat a effectué son travail le plus récent, s'il ne travaille pas au moment où il pose sa candidature) qu'il signe une déclaration indiquant qu'il est d'accord avec la description du travail effectué sous sa surveillance générale.